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Protokół nr 21/2018 

posiedzenia 

Zarządu Powiatu w Białogardzie 

w dniu 11 lipca 2018 r. w godz. 12
00

 –14
30 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
 

W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia   

załącznik nr 1.  
Posiedzenie Zarządu Powiatu rozpoczął Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  

i zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

Zarząd Powiatu w Białogardzie realizował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Zapoznanie z  proponowanym porządkiem posiedzenia Zarządu Powiatu. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Zarządu. 

3. Wniosek w sprawie wyrażenia zgody na przeprowadzenie pielęgnacji i wycinki drzew 

rosnących na działce 12/2 położonej w obr. 0010 m. Białogard, stanowiącej własność 

Powiatu Białogardzkiego i będącej w użyczeniu Ligi Obrony Kraju w Białogardzie. 

4. Wniosek w sprawie wyrażenia zgody na pozyskanie drewna z wywrotu znajdującego 

się na działce gruntu nr 126/5 położonej w obr. 0005 m. Białogard, stanowiącej 

własność Powiatu Białogardzkiego. 

5. Wniosek w sprawie uzgodnienia trasy przyłącza oraz wyrażenia zgody na zajęcie 

terenu działki gruntu nr 52/3 położonej w obr. 0008 m. Białogard, stanowiącej 

własność Powiatu Białogardzkiego, w celu przyłączenia do sieci budynku 

mieszkalnego położonego się na działce gruntu nr 52/40. 

6. Informacja w sprawie zwiększenie kwoty środków Państwowego Funduszu  

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na dofinansowanie kosztów rocznego  

pobytu jednego uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej. 

7. Aspekty prawne oraz możliwości zbycia bądź przekazania udziałów w Sp. RCM  

w Białogardzie.  

8. Informacja prawna dotyczącą oceny prawnej pisma Prywatnego Forum Edukacyjnego 

“Scholar” Sp. z o.o. w Białogardzie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Zarządu Powiatu w Białogardzie w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności przejazdu i przechodu na 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Białogardzkiego. 

10. Sprawy różne. 

 

 

 

Ad.1 

Zarząd Powiatu w Białogardzie zapoznał się z proponowanym porządkiem obrad. 

 

 

 

Ad.2 

 Zarząd Powiatu w Białogardzie jednogłośnie przyjął protokół nr 20/2018  

z posiedzenia Zarządu w dniu 9 lipca 2018 roku. 
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Ad.3 

Kierownik Biura Gospodarki Nieruchomościami – Łukasz Piasecki zapoznał członków 

Zarządu z treścią wniosku zgłoszonego przez Prezesa Zarządu Rejonowego Ligi Obrony 

Kraju w Białogardzie w sprawie wyrażenia zgody na przeprowadzenie pielęgnacji i wycinki 

drzew rosnących na działce 12/2 położonej w obr. 0010 m. Białogard, stanowiącej własność 

Powiatu Białogardzkiego i będącej w użyczeniu Ligi Obrony Kraju w Białogardzie,  

co przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zaproponował pozytywne rozpatrzenie zgłoszonego 

wniosku. Zgłoszoną propozycję poddał pod głosowanie członkom Zarządu. 

 

Zarząd Powiatu w Białogardzie jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył zgłoszony wniosek. 

 

 

 

Ad.4 

Kierownik Biura Gospodarki Nieruchomościami – Łukasz Piasecki zapoznał członków 

Zarządu z treścią wniosku zgłoszonego przez Pana Sławomira Tarasewicza zamieszkałego  

w Białogardzie przy ul. Krakowskiej 3 w sprawie wyrażenia zgody na pozyskanie drewna  

z wywrotu znajdującego się na działce gruntu nr 126/5 położonej w obr. 0005 m. Białogard, 

stanowiącej własność Powiatu Białogardzkiego, co przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zaproponował pozytywne rozpatrzenie zgłoszonego 

wniosku. Zgłoszoną propozycję poddał pod głosowanie członkom Zarządu. 

 

Zarząd Powiatu w Białogardzie jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył zgłoszony wniosek. 

 

 

Ad.5 

Kierownik Biura Gospodarki Nieruchomościami – Łukasz Piasecki zapoznał członków 

Zarządu z treścią wniosku zgłoszonego przez Biuro Projektowo – Usługowe z Koszalina  

w sprawie uzgodnienia trasy przyłącza oraz wyrażenia zgody na zajęcie terenu działki gruntu 

nr 52/3 położonej w obr. 0008 m. Białogard, stanowiącej własność Powiatu Białogardzkiego, 

w celu przyłączenia do sieci budynku mieszkalnego położonego się na działce gruntu  

nr 52/40, co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zaproponował pozytywne rozpatrzenie zgłoszonego 

wniosku. Zgłoszoną propozycję poddał pod głosowanie członkom Zarządu. 

 

Zarząd Powiatu w Białogardzie jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył zgłoszony wniosek. 

 

 

Ad.6 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia – Grzegorz Łysiak  poinformował 

Zarząd, że od miesiąca lipca br. nastąpi zwiększenie kwoty środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych o 36.000 zł na dofinansowanie kosztów rocznego 

pobytu jednego uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej, co przedstawia załącznik nr 5  

do niniejszego protokołu. W związku  powyższym WTZ „Szansa” z Białogardu otrzyma 

kwotę wyższą o 21.000 zł a WTZ „Iskierka” z Karlina kwotę wyższą o 15.000 zł.    
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Zarząd Powiatu w Białogardzie zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 

 

W tej chwili na pojedzenie Zarządu Powiatu w Białogardzie przybyli przedstawiciele Miasta 

Białogardu: Burmistrz, Wiceburmistrz, Sekretarz i Radca Prawny. 

 

 

Ad.7 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał Zarządowi i osobom zaproszonym,  

że na posiedzeniu Zarządu, który odbył się w dniu 9 lipca br. została przedstawiona 

propozycja Miasta Białogardu dotycząca współpracy w przypadku rozwiązania umowy  

z Centrum Dializa. Jena z propozycji mówi o wejściu Miasta Białogard do spółki jako 

większościowego udziałowca (60% miasto, 40% powiat) a druga, że Miasto Białogard 

przejmuje 100% udziałów Spółki RCM. W związku z powyższym poprosił radcę prawnego 

aby odniósł się w kwestii formalnych i możliwości wynikających z kodeksu spółek  

w związku propozycją Miasta Białogard. 

Radca Prawny Powiatu – Roman Witaszek oświadczył, że przedstawione propozycje Miasta 

Białogard są możliwe do wykonania. Udziały mogą być przedmiotem sprzedaży lub 

nieodpłatnego przekazania. Możliwe jest podniesienie kapitału zakładowego. Wszystkie 

standardowe możliwości jakie daje Kodeks Spółek Handlowych są dopuszczalne  

i z prawnego punktu widzenia nie ma żadnych przeszkód. Dodał, że Miasto jest samorządem, 

który jako jedyny może prowadzić działalność gospodarczą, może być wspólnikiem  

w spółkach prawa handlowego w przeciwieństwie do powiatu gdzie takiej możliwości nie ma  

a działalność lecznicza jest wyjątkiem.  

Radca Prawny Miasta Białogardu – Walerian Ławnikowski poinformował, że zadania  

w zakresie ochrony zdrowia są przewidziane dla gminy jako zadania własne. 

Wicestarosta – Piotr Pakuszto poinformował, że  Rada Nadzorcza Regionalnego Centrum 

Medycznego Sp. z o.o. w Białogardzie przygotowała pismo do Centrum Dializa Sp. z o.o.  

w sprawie rozwiązania umowy za obustronnym porozumieniem stron. Pismo w zastępstwie 

Przewodniczącego Rady podpisał Wiceprzewodniczący Rady. Poprosił o dyskusję dotyczącą 

trzech wariantów rozwiązania umowy. Następnie przypomniał warianty: 

1) rozwiązanie umowy za obustronnym porozumieniem stron, 

2) rozwiązanie umowy przez Narodowy Fundusz Zdrowia, 

3) jednostronne rozwiązanie  umowy. 

Burmistrz Białogardu – Krzysztof Bagiński porosił, aby w pierwszej kolejności zostały 

omówione aspekty prawne oraz możliwości zbycia bądź przekazania udziałów w Sp. RCM  

w Białogardzie. Oświadczył, że chciałby, aby w dniu dzisiejszym zostało zaakcentowane  

i zapisane, że propozycje Miasta Białogard dotyczy sytuacji takiej, że Spółka Centrum Dializa 

przestaje prowadzić szpital. Oświadczył, że Miasto nie chce wpływać i wywierać nacisku  

na obecną sytuację. Dodał, że jeśli Zarząd Powiatu uważa, że sytuacja jest dobra i należy 

nadal prowadzić współpracę ze Sp. CD to Miasto Białogard nie ma nic przeciw. Natomiast 

propozycja Miasta jest na wypadek różnych zdarzeń np.: gdy przestanie obowiązywać umowa 

ze Spółką Centrum Dializa to Miasto jest chętne podjąć współpracę z Powiatem lub jest 

skłonne poprowadzić szpital samodzielnie. Nie wyklucza możliwości współpracy w układzie 

podziału udziałów spółki RCM. Stwierdził, że po obserwacji i na podstawie dyskusji, które 

się odbywają podczas sesji zauważył, że mieszkańcy miasta nie są zadowoleni, z jakości 

usług medycznych. Dodał, że nie ma „twardych” dowodów, że te usługi medyczne są źle 

świadczone. Uważa, że należy się zastanawiać nad przyszłością szpitala bo może być bardzo 

różnie.  
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że „rzuca się w przestrzeń publiczną” 

sformułowania o nieprawidłowościach, które są często kłamstwem, co powoduje oburzenie 

personelu szpitala. Poprosił o unikanie sformułowań, które są nie potwierdzone.  

Radca Prawny Miasta Białogardu – Walerian Ławnikowski zapoznał z komentarzem  

do  ustawy o działalności leczniczej cyt: „ustawa przewiduje, że w jednostkach, gdzie 

pojedynczy samorząd może tworzyć spółki – redakcja przepisu budzi jednak wątpliwość 

mianowicie nie jest do końca jasne, czy podmiot leczniczy czy w formie organizacyjnej w 

prawie spółki może zostać utworzony przez  więcej niż jedną jednostkę samorządu 

terytorialnego przez dwie, trzy gminy albo trzy cztery powiaty. Sformułowanie jednostka 

samorządu terytorialnego wyraźnie wskazuje na liczbę pojedynczą, wykładnia nakazuje 

przyjęcie, utworzenie jednej spółki będącej podmiotem leczniczym przez więcej niż jedną 

jednotę jest dozwolona. Wynika to bowiem z historii spółki”.  

Radca prawny – Roman Witaszek stwierdził, że przepisy wskazują na jedno ale cel przepisu 

jest oczywisty. Oświadczył, że z prawnego punktu widzenia nie ma żadnych  przeszkód,   

co do złożonych propozycji przez Burmistrza Białogardu w imieniu Miasta Białogard.  

Wicestarosta – Piotr Pakuszto przedstawił pismo Rady Nadzorczej Regionalnego Centrum 

Medycznego w Białogardzie w sprawie wniosku o rozwiązanie umowy za porozumieniem 

stron, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poprosił radcę prawnego o udzielenie odpowiedzi na 

pytanie, czy są wystarczające przesłanki do tego, aby ze strony Spółki Regionalnego Centrum 

Medycznego  rozwiązać umowę.  

Radca prawny – Roman Witaszek poinformował, że została sporządzona opinia prawna na 

zlecenie Regionalnego Centrum Medycznego. Oświadczył, że ze stanu faktycznego i stanu 

prawnego wynika, że rozwiązanie umowy za wypowiedzeniem trzydziestoletniego kontraktu, 

który musi mieć swoją moc i trwałość bo taka jest istota zawierania umów na tak długi okres 

niesie za sobą bardzo dużo ryzyk. Potwierdził, że na Radzie Nadzorczej oświadczył, że jak 

taka uchwała byłaby poddana pod głosowanie, opiniującą złożeniem oświadczenia  

o rozwiązaniu umowy za wypowiedzeniem przez Zarząd to głosowałby przeciwko takiej 

uchwale, ponieważ w jego ocenie przesłanki do tego, aby rozwiązać umowę za 

wypowiedzeniem nie zostały spełnione. W umowie są wskazane przyczyny rozwiązania 

umowy i żadna z tych przyczyn na obecną chwilę nie zachodzi. Umowa w sposób 

szczegółowy opisuje przesłanki i żadna z tych przesłanek nie została spełniona pomimo tych 

licznych nieprawidłowości o których jest mowa. Dodał, że RCM ma inne instrumenty 

prawne. Następnie je omówił. Oświadczył, że złożenie oświadczenia o wypowiedzeniu 

umowy w tym stanie faktycznym w jego ocenie niesie ogromne ryzyko. Uzasadnił swoje 

stanowisko. Uważa, że należy prowadzić rozmowy i negocjacje w sprawie ewentualnego 

rozwiązania umowy za porozumieniem stron.   

 

W tej chwili odbyła się dyskusja. 

 

W wyniku przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu oraz Burmistrz Białogardu  

w imieniu Miasta stwierdzili, że stanowiska obu samorządów są zgodne i że istnieje 

możliwość współpracy.  
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Ad.8 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak zapoznała Zarząd z informacją prawną dotyczącą 

oceny prawnej pisma Prywatnego Forum Edukacyjnego “Scholar” Sp. z o.o. w Białogardzie 

dotyczącego kwalifikacji środków wypłaconych z budżetu Powiatu Białogardzkiego tytułem 

uzupełnienia dotacji na podstawie wyroku sądu powszechnego w sprawie o roszczenie z art. 

90 ust.3 ustawy o systemie oświaty, co przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Zarząd Powiatu w Białogardzie zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 

 

Ad.9 

Kierownik Biura Gospodarki Nieruchomościami – Łukasz Piasecki zapoznał członków 

Zarządu z treścią projektu uchwały Zarządu Powiatu w Białogardzie w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności przejazdu i przechodu na nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Białogardzkiego, co przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. Poinformował, że powyższy projekt uchwały należy przedłożyć właściwej Komisji 

RP w celu wydania opinii.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poddał pod głosowanie projekt uchwały Zarządu 

Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności przejazdu  

i przechodu na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Białogardzkiego. 

 

Zarząd Powiatu w Białogardzie jednogłośnie pozytywnie zaopiniował projekt uchwały 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

nieodpłatnej służebności przejazdu i przechodu na nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Białogardzkiego oraz postanowił przekazać go do właściwej Komisji RP w celu 

wydania opinii, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.10 

Specjalista ds. szkolnictwa niepublicznego i kontroli  – Małgorzata Mierzejewska zapoznała 

Zarząd z treścią pisma Kancelarii Sobczyńscy Adwokaci Sp. partnerska z Poznania 

działającej w imieniu Alicji Wojciechowskiej dotyczącego odpowiedzi na wezwanie do 

rozliczenia dotacji – załącznik nr 8.  

 

Zarząd Powiatu w Białogardzie zapoznał się z przedstawioną informacją.  
 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował o wyczerpaniu porządku obrad  

i zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu w Białogardzie. 

 


